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UkazUje się na terenie  Miasta BytoMia

egzeMplarz BezpłatNykwartalNik

w  trakcie prac re-
wital izacyjnych 
p r o w a d z o n y c h 

w  pozostałości oficyny pa-
łacu Tiele-Wincklerów 

w  Miechowicach natrafiono 
na podziemną kryptę. Jako 
pierwsi ujawniamy fotogra-
fie odnalezionych wnętrz. 

  więcej: s. 2

podzieMNa krypta  
odnaleziona

Remont | PałacWiadomości | 

NowoczesNe lodowisko  
powstaje w bytomiu

Nowe lodowisko po-
wstanie przy ul. Pu-
łaskiego, w  miejscu 

wysłużonej już „Stodoły”. 
Budynek „Stodoły”, który 

jeszcze pół wieku temu był 
ucieleśnieniem marzeń ho-
keistów o  sztucznym lodzie, 
dziś jest w bardzo złym stanie 
technicznym.         więcej: s. 2

doBry czas 
dla Bytomia

rozmowa z   Maciejem 
Bartkowem, koordy-
natorem projektu „Ta-

jemniczy Bytom” i Radnym 
Rady Miejskiej.

Znamy już termin wyborów 
prezydenckich, które odbędą 
się 28 czerwca. To dobry ter-
min?
MB:- Cieszę się, że zawi-
rowania z  datą wyborów, 
będące skutkiem nieodpo-
wiedzialnej postawy parla-

mentarnej opozycji, zostały 
w  końcu przecięte. Musi-
my pamiętać, że to fałszy-
wa narracja narzucona 
Polakom przez Platformę 
Obywatelską i  miesięczne 
przetrzymywanie ustawy 
o  wyborach koresponden-
cyjnych w  Senacie były 
bezpośrednim powodem 
tego, iż wybory prezydenc-
kie nie mogły się odbyć we 
wcześniej ustalonym ter-
minie.                      więcej: s. 8

Historia | Miechowice

wyBitNi MiechowiczaNie i osoBy związaNe z MiechowicaMi

ignacy Domes (1758-1835) 
–kupiec pochodzący z Cze-
ladzi, który w  1812 roku 

nabył dobra miechowickie. 
W  1817 roku rozpoczął on 

budowę pałacu w  Miecho-
wicach. Jednocześnie cały 
czas drewnianego pałacu 
wzniesionego najprawdopo-
dobniej w  XVIII wieku. Za-

mieszkała w  nim jego córka 
Maria, która wyszła za kupca 
Franza Aresina. Przed swoją 
śmiercią, w  1833 roku spo-
rządził testament, odczy-

tany w  październiku 1837 
roku. Na rzecz parafii zapi-
sał on kapitał 320 talarów 
(remont kościoła, budowa 
krypty), część odsetek miało 

także posłużyć na opłacenie 
miejscowego organisty i  na 
cele gminy. Powyższe osoby 
i  instytucje miały pobierać 
z tego odsetki. W zamian za 

to proboszcz 2 razy mszy 
w  intencji zmarłego dona-
tora i  jego żony Julianny 
z domu Fabrici. 

  więcej: s. 6-7

odNowa kościoła  
Świętego jacka

kościół pw. św. Jacka 
to niewątpliwie jeden 
z  najpiękniejszych za-

bytków w Rozbarku i naszym 
mieście. Dzięki dwóm projek-
tom unijnym, w wybudowa-
nym na początku XX wieku 

kościele prowadzone są pra-
ce konserwatorskie, restau-
ratorskie oraz remontowe, 
dzięki którym zabytkowy 
obiekt za prawie 30 mln zł 
zostanie odnowiony.

  więcej: s. 5

szczypta koloru  
w bytomiu

Sztuka | 

hala Sports - centrum 
sportu, siłownia, fit-
ness , tenis stołowy, to 

nowe miejsce rozrywki które 
powstało na osiedlu Miecho-

wice przy ul. Stolarzowickiej 
w opuszczonej sali sportowej 
po zamkniętym w 2012 roku 
Gimnazjum nr. 13 

  więcej: s. 11

hala sports  
w bytomiu

Rozmowa | Janusz BujakWiadomości | 

od wielu lat graffiti 
stało się nieod-
łącznym ele-

mentem miejskiej rzeczywi-
stości.  Na stałe wpisała się 
w katalog sztuki współcze-
snej, stając się jedną z form 

artystycznego przekazu. 
Sztuka ulicy, według znaw-
ców tematu,  to sztuka dy-
namiczna, pełna odniesień 
do współczesnych wyda-
rzeń. 

  więcej: s. 10

  
b y t o m s k a
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NowoczesNe lodowisko  
powstaje w bytomiu

    kontynuacja ze s. 1

Dlatego też obiekt zostanie 
wyburzony, a w jego miejscu 
powstanie nowa hala lodo-
wiskowa.   

– Nowe lodowisko będzie 
otwarte dla bytomian. Miesz-
kańcy skorzystają z  ogólno-
dostępnej ślizgawki, przy 
której będzie działać wypo-
życzalnia i  szlifiernia łyżew. 
Drużyny dzieci i  młodzieży 
właśnie tutaj będą mogły tre-
nować i brać udział w hokejo-
wych rozgrywkach – mówi 
Mariusz Wołosz, prezydent 
Bytomia. – Równocześnie 
będzie to miejsce, gdzie nasze 
utytułowane hokeistki i  ho-
keiści będą mogli zwyciężać 
w  kolejnych ligowych me-
czach.

Infrastruktura hali zostanie 
dostosowana do europej-
skich standardów – będzie 
spełniała wymogi obiektów 
najwyższych klas rozgryw-
kowych Polskiego Związku 
Hokeja na Lodzie. W  Byto-
miu będą mogły odbywać 
się także turnieje z  udziałem 
reprezentacji Polski. Hokeist-
ki oraz hokeiści skorzystają 
z  rozbudowanego zaplecza 
szatniowego wraz ze strefą 
odnowy biologicznej i  siłow-
nią. Mecze z wygodnych try-
bun będzie mogło oglądać 1,5 
tys. widzów. Przy lodowisku 
powstanie także strefa ga-
stronomiczna i  dostosowana 
do potrzeb obiektu – baza 
noclegowa.

Budowa rozpocznie się jeszcze 
w tym roku
Hala lodowiskowa powstanie 
w formule „zaprojektuj – wy-
buduj”, na podstawie opra-
cowanego programu funk-
cjonalno-użytkowego. Prace 
będą prowadzone w taki spo-
sób, aby umożliwić ciągłość 
użytkowania istniejącej tafli 
lodowiska w sezonie.

– Na początku kwietnia bę-
dziemy gotowi do ogłoszenia 
przetargu. Jeśli w  czerwcu 
wybierzemy wykonawcę, 
w  miesiącach wakacyjnych 
przeprowadzimy prace 
projektowe i  do września 
uzyskamy niezbędne po-
zwolenia, w  październiku 
moglibyśmy rozpocząć re-
alizację inwestycji – mówi 
Adam Fras, III zastępca pre-
zydenta Bytomia.

Główną konstrukcję nośną 
obiektu planuje się wykonać 
w  technologii żelbetowej 
monolitycznej, natomiast 
konstrukcja dachu będzie 
wsparta na drewnianych 
dźwigarach. Na etapie two-
rzenia projektu budowlane-
go zostaną dookreślone para-
metry użytkowe i techniczne 
nowego lodowiska.

Planowany termin zakoń-
czenia prac budowlanych to 
koniec 2021 roku.

  Zdjęcia - wizualizacje lodo-
wiska - Archiwum UM Bytom 

Biuro Prasowe Urząd Miejski 
w Bytomiu

pałac NaBiera Blasku  
remont pałacu dobiega końca

podzieMNa krypta  
odnaleziona

    kontynuacja ze s. 1

Ekipa, która prowadzi reno-
wacje pałacu, w  trakcie prac 
napotkała na fragmenty 
krypty i  kaplicy, które znaj-
dują się na najniższej kon-
dygnacji. Pozostałości  na 
polecenie Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków zo-
stały już profesjonalnie za-
bezpieczone przez firmę pro-

wadzącą remont. Co ciekawe, 
prowadzone równolegle 
prace porządkujące rumowi-
sko, także mogą napotkać na 
nieprzewidziane elementy, 
w  tym infrastrukturę pod-
ziemną. 

Tajemniczy Bytom monitoru-
je prace na bieżąco.
Więcej na stronie:

www.tajemniczybytom.pl

i  to dosłownie, elewacja  
bardzo jasnego koloru 
wyróznia sie na tle zieleni 

otaczajacych go drzew.

Obiekt jest bliski ukończe-
nia, potrzebne jest jeszcze  
uporządkowanie terenów 
przyległych z  uwypukle-
niem  pozostałości reszty 

zarysu budowli  gdyż pier-
wotnie Pałac był dużo 
większy niż obecnie,  oraz 
wykonczenie wnętrza. Zo-
stały na ten cel wygospoda-
rowane dodatkowe środki 
pieniężne  aby mozna ten 
etap prac jak najszybciej za-
kończyć i oddać  go do uży-
teczności. 

piĘkNieJący park  
rewalizacja trwa

Miechowicki park za-
czyna przypominać 
to czym powinien 

być, czyli miejscem spacerów 
i wypoczynku.

Jeszcze parę lat wstecz pomi-
mo starań o jego rewitalizację 
wydawało się to mało praw-
dopodobne a  jednak się po-
wiodło i wraz z odnowieniem 
pozostałości pałacu będzie 
wizytówką Miechowic ścią-
gającą wiele osób nie tylko 
miejscowych.

W  większości już wytyczo-
no i  zbudowano nowe ścież-
ki w  bardzo interesującym 
układzie, stawiane są ławki 
których nie widziano tam od 
dekad a  których tak bardzo 
brakowało, przygotowuje się 
oświetlenie, powstała nawet 
ogromna pergola.

Wszystko to stworzy miejsce 
do którego będziemy chętnie 
chodzić wypocząć a nie omi-
jać czego wszystkim bardzo 
życzymy.

Wiadomości
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BBo 2020 
bytomski budżet obywatelski

ruszyła kolejna edycja 
Bytomskiego Budżetu 
Obywatelskiego

Mieszkancy Bytomia ponow-
nie mogą zdecydować na co 
przeznaczyć część miejskich 
pieniędzy. Na ten cel zagwa-
rantowano aż 4,7 mln zł. Na-
bór wniosków potrwa do 24 
lipca.
 
Wystarczy mieć dobry po-
mysł i  znaleźć 50 mieszkań-
ców Bytomia, którym po-
mysł też się spodoba. Potem 
pozostaje tylko zgłoszenie 
projektu, oczekiwanie na 
ocenę formalną i  emocjonu-
jące głosowanie, w  wyniku 
którego wyłonione zostaną 
najlepsze propozycje. W  ten 
sposób bytomianie mogą 
zmienić swoje otoczenie przy 

pomocy Bytomskiego Budże-
tu Obywatelskiego.

Mieszkańcy mają możliwość 
skonsultowania pomysłów 
z  pracownikami meryto-
rycznymi urzędu w  spra-
wach lokalizacji inwestycji 
w   Wydziale Geodezji oraz  
zgodności z  planami zago-
spodarowania przestrzenne-
go w  Referacie Planowania 
Przestrzennego.
Informacji udzielają też pra-
cownicy Biura Organizacji 
Pozarządowych pod nr tel.: 
32 388 33 47, pozarządowe@
um.bytom.pl z dopiskiem „BO 
2021”.

  Szczegóły na stronie https://
www.bytom.pl/ruszyla-

kolejna-edycja-bytomskiego-
budzetu-obywatelskiego

ĆwierĆ MilioNa złotych 
dla 21 klubów bytomskich

Ministerstwo Sportu 
rozstrzygnęło te-
goroczny nabór do 

rządowego Programu „Klub”, 
w ramach którego aż 21 klu-
bów z  Bytomia otrzyma do-
finansowanie, które będą 
mogły przeznaczyć na wy-
nagrodzenia dla szkoleniow-
ców, organizację obozów 
sportowych, zakup sprzętu 
sportowego oraz wsparcie 
trenerów.

W  ramach rządowego Pro-
gramu „Klub” Ministerstwo 
Sportu przeznaczyło 54 mln 
zł dla prawie 4900 małych 
i średnich klubów w całej Pol-
sce. Wśród nich 21 klubów 
z  Bytomia otrzyma łącznie 
250 tys. zł.

Przypomnijmy, że celem 
programu jest wsparcie ma-
łych i średnich klubów spor-
towych, gdzie niejednokrot-
nie objawiają się sportowe 
talenty. 

Dzięki rządowej pomocy 
w  ramach Programu „Klub” 
dofinansowanie kluby 
mogą przeznaczyć na orga-
nizację obozów sportowych 
i zakup sprzętu sportowego, 
wsparcie dla trenerów oraz 
wynagrodzenie szkoleniow-
ców.

Wśród bytomskich klubów, 
którym Ministerstwo Spor-
tu przyznało dofinansowa-
nie znalazły się:

•	 Uczniowski Klub Spor-
towy „Feniks” Bytom 
(15.000 zł);

•	 Towarzystwo Tenisa Sto-
łowego „Polonia” Bytom 
(10.000 zł);

•	 Uczniowski Klub Spor-

towy „33 Miechowice” 
(15.000 zł);

•	 Ludowy Klub Sportowy 
„Tempo” w  Stolarzowi-
cach (15.000 zł);

•	 Uczniowski Klub Spor-
towy „Karb” przy MDK 
nr 2 w  Bytomiu (15.000 
zł);

•	 Uczniowski Klub Spor-
towy „Na Fali” Bytom 
(10.000 zł);

•	 Klub Sportowy „Fight 
Club” Bytom ( 15.000 zł);

•	 Klub Sportowy ”Skarpa” 
Bytom (15.000 zł);

•	 Bytomski Sportowy 
Klub Taekwon-do „Son-
so”( 10.000 zł);

•	 Uczniowski Klub Spor-
towy przy SP 32 Bytom 
(10.000 zł);

•	 Bytomski Klub Sporto-
wy „Karate Shinkyoku-
shin”(10.000 zł);

•	 Bytomskie Towarzystwo 
Szermiercze (10.000 zł);

•	 Towarzystwo Sympaty-
ków Piłki Nożnej „Na-
dzieja” Bytom (10.000 zł);

•	 Klub Sportowy „Górnik” 
Bytom (10.000 zł);

•	 Waterpolowe Towarzy-
stwo Sportowe „Polonia” 
Bytom (10.000 zł);

•	 Stowarzyszenie „Bytom-
ski Golf” (10.000 zł);

•	 Miejsko-Ludowy Klub 
Sportowy „Czarna Strza-
ła”(10.000 zł);

•	 Klub Sportowy „Silesia” 
Miechowice (15.000 zł);

•	 Górniczy Klub Sportowy 
„Rozbark”(15.000 zł);

•	 Klub Sportowy „Zefir” 
Bytom (10.000 zł);

•	 MKS-MOSM Bytom 
(10.000 zł).

Autor: Tomasz Sanecki
zdjęcia: ministerstwo sportu

Wiadomości

uwaga mieszkańcy! 
Opłatę komunikacyj-
ną, przekształceniową, 

za wieczyste użytkowanie, 
a  także podatki od środków 
transportowych czy nieru-
chomości można zapłacić 
przez internet bez dodatko-
wych opłat i prowizji.

Dowód wpłaty po wydruko-

waniu potwierdzenia należy 
dołączyć do wniosku o  re-
jestrację  lub prawo jazdy, 
pozwolenie, legitymację in-
struktora.

Szczególowe informacje na 
stronie urzedu Miasta By-
tom:
  www.bytom.pl/zaplac-opla-

ty-przez-internet

ceNtruM haNdlowe  
powstaje w miechowicach 

Nowe Pawilony Han-
dlowe w  Miechowi-
cach są budowane 

przy ulicy Felińskiego i  Sto-
larzowickiej obok daw-

nej piekarni Jerszy. Do tej 
pory zaniedbany teren zy-
ska nową funkcjonalność 
a  Mieszkańcy nowe miejsca 
na zakupy.

płaĆ przez iNterNet 
opłaty miejskie dokonasz on-line

koroNawirus w BytoMiu 
stan na 19 czerwca 2020

dane dotyczące ko-
ronawirusa SARS-
-CoV-2 w Bytomiu z 

Powiatowej Stacji Sanitarno-
-Epidemiologicznej w Byto-
miu:

 Liczba osób, u których stwierdzono wy-
nik dodatni /liczba osób ogółem/ - 1024;
 Liczba osób poddanych kwarantannie 
na podstawie decyzji PPIS /dane na dzień 

raportu/ - 46;
 Liczba osób pozostających pod nadzo-
rem epidemiologicznym PPIS /dane na 
dzień raportu/ - 148;
 Liczba osób hospitalizowanych z powo-
du podejrzenia zakażenia SARS CoV-2 /
dane na dzień raportu/ - 20;
 Liczba ozdrowieńców /liczba osób ogó-
łem/ - 865;
 Liczba zgonów /liczba osób ogółem/ - 
37.
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giełda Modelarska 
wraca do miechowic w każdą drugą niedzielę miesiąca!

Bytom to miasto pasjo-
natów, zarówno tych 
małych jak i  większego 

kalibru.

Gości u nas wiele imprez hob-
bystycznych, poczynając od 
giełdy staroci, która swoje 
korzenie ma w latach 50 tych.

Organizowane od wielu lat 
są u nas znane w kraju zloty 
militarne oraz jeden z  naj-

większych w  Europie   Mię-
dzynarodowy Festiwal Mo-
delarski.

Do tych wspaniałych imprez  
kilka miesięcy temu dołączy-
ła  Śląska Giełda Modelarska, 
zlokalizowana na terenie 
dawnego Gimnazjum nr 13 
przy ul.  Stolarzowickiej 19.

Teren obecnie jest pod wła-
daniem stowarzyszenia Pro 

Fort Centrum, natomiast 
giełda odbywa się na Hali 
Sportowej. 

Giełda skierowana jest 
w  głównej mierze do mode-
larzy redukcyjnych, czyli bu-
dujących miniatury modeli 
w skali.

Można tutaj znaleźć bar-
dzo szeroką ofertę modeli 
do sklejania, kolejek, modeli 

kartonowych oraz aut kolek-
cjonerskich.

Z uwagi ze jest to w swojej te-
matyce jedyna giełda na połu-
dniu Polski, zjeżdżają tutaj mo-
delarze z Krakowa, Wrocławia, 
a nawet spod Warszawy.

Tutaj   zawitać może każdy, 
zarówno w  roli klienta jak 
i  sprzedawcy. Jeżeli macie 
Państwo w domach  stare ko-

lejki modele do sklejania od-
wiedźcie giełdę. 

Tutaj na pewno szybciej 
i pewniej dokonacie transak-
cji niżeli na portalach aukcyj-
nych.

Giełda odbywa się zawsze 
w  druga niedziele miesiąca 
w godzinach od 900-13.00

Serdecznie zapraszamy!
reklama

śląska giełda 
Modelarska, 
zlokalizowa-
Na na terenie 
dawneGo GiM-
nazjUM Nr 13 w 
hali „sports” 

Hobby / paSje
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odNowa kościoła świĘtego Jacka 
 kontynuacja ze strony 1

prace remontowe i  kon-
serwatorskie w  koście-
le św. Jacka wchodzą 

w  decydujący etap. W  ra-
mach projektu „Rewitalizacja 
społeczna poprzez kulturę 
św. Jacka w Bytomiu”, które-
go wartość wynosi 8,4 mln zł 
wykonano już: remont oraz 
prace konserwatorskie ścian, 
boazerii i  stropów, nowe po-
sadzki, instalacje elektryczne 
z  nowymi oprawami oświe-
tleniowymi, kraty kute za-
bezpieczające w  nawach ko-
ścioła, a  także konserwacje 
i  remont ław oraz organów. 
Z  kolei zakres drugiego pro-
jektu – wartego ponad 21 mln 
zł – „Zwiększenie atrakcyjno-
ści kulturalnej kościoła św. 
Jacka w  Bytomiu” obejmuje 
prace związane m.in.: z  mo-
dernizacją wieży północnej 
i  sygnaturki /mała wieża ko-
ścielna/, pokrycia dachowego 
z  naprawą systemu odwod-
nienia dachu, elewacji i izola-
cji, stolarki drzwiowej, wnę-
trza krypty św. Józefa wraz 
z  posadzkami, instalacjami 
elektrycznymi oraz adapta-
cją kaplic bocznych na cele 
dydaktyczno-ekspozycyjne.

Większość prac w  kościele 
pw. św. Jacka została już zre-
alizowana. Do wykonania 
zostały jeszcze m.in.: dach, 
wieża i  sygnaturka, elewacja 
kamienna, stolarka drzwio-
wa oraz ściany, sklepienia 
i  posadzki instalacji elek-
trycznych kościoła dolnego – 
mówi ks. Krzysztof Karkosz-

ka, proboszcz parafii pw. św. 
Jacka w  Bytomiu-Rozbarku. 
Zgodnie z  planem wszystkie 
prace powinny zakończyć się 
do końca grudnia 2020 roku, 
jednak już teraz możemy po-
dziwiać efekty prac, dzięki 
którym nasz kościół pięknie-
je z  każdym dniem – dodaje 
ks. proboszcz Krzysztof Kar-
koszka.

Przypomnijmy, że kościół pw. 
św. Jacka ma już ponad 100 
lat. Jego budowę ukończono 
w  1911 roku, a  erygowanie 
parafii św. Jacka nastąpiło  
1 lipca 1915 roku na mocy de-

kretu bp. Adolfa Bertrama.  
Wówczas z  dotychczasowej 
administracji, będącej częścią 
Parafii Najświętszej Maryi 
Panny w  Bytomiu, utworzo-
na została samodzielna para-
fia, która objęła na początku 
XX w. m.in.: Rozbark, część 
Brzezin oraz Szarlej i  liczyła 
około 19 000 wiernych.

Dzisiaj kościół pw. św. Jac-
ka jest jednym z  najważ-
niejszych i  najpiękniejszych 
zabytków w  Bytomiu. Ten 
wspaniały przykład budowli 
neoromańskiej, wzorowa-
nej na bazylice w  Limbur-

gu posiada cenną dekorację 
malarską i  rzeźbiarską, zaś 
w  krypcie św. Józefa zespół 
malowideł pochodzących 
z  czasów budowy świątyni 
na początku XX wieku.

Prace realizowane w kościele 
pw. św. Jacka realizowane są 
dzięki pozyskaniu środków 
z dwóch projektów:
1. Rewitalizacja społecz-

na poprzez kulturę ko-
ścioła św. Jacka w  By-
tomiu, realizowanego 
w  ramach Regionalnego 
Programu Operacyjnego 
Województwa Śląskiego 

na lata 2014-2020, osi 
priorytetowej: X. Rewi-
talizacja oraz infrastruk-
tura społeczna i  zdro-
wotna, działania: 10.3. 
Rewitalizacja obszarów 
zdegradowanych, pod-
działania: 10.3.4. Re-
witalizacja obszarów 
zdegradowanych – OSI. 
Wartość projektu:  
8 400 000 zł, w  tym: 
dofinansowanie z: Eu-
ropejskiego Funduszu 
Rozwoju Regionalnego 
– 7 140 000 zł; Budżet 
państwa – 840 000 zł. 

2. Zwiększenie atrakcyjno-
ści kulturalnej kościoła 
św. Jacka w  Bytomiu, 
w  ramach działania: 5.3. 
Dziedzictwo kulturo-
we, poddziałania: 5.3.1. 
Dziedzictwo kulturowe. 
Warto projektu: 21 502 
849, 75 zł, w  tym: dofi-
nansowanie z: Unii Eu-
ropejskiej – 18 256 031 zł; 
Budżet państwa – 2 147 
768 zł.

Autor: Tomasz Sanecki
Zdjęcia: Archiwum 
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ZaprasZamy do korZystania 
z naszej oferty

Świadczymy usługi 
w zakresie ubezpieczeń:

• majątkowych (OC, AC, NNW, Assistance)
• osobowych (indywidualne, grupowe)

• turystycznych

Nasza oferta obejmuje 
wiele towarzystw, m.in:

TUiR Warta - HDI • Ergo Hestia • Compen-
sa • Generali • Gothaer • i inne

Jesteśmy z Państwem od 2001r. 
Firmę prowadzimy rodzinnie 

i dbamy aby Państwo czuli się u nas 
jak w domu. Zapraszamy!

Nasz adres: 
Bytom, ul. Reptowska, 

przy markecie Carrefour 
Tel.: 32 / 280-44-69, 501 786 578

reklama

Remonty

KUPIĘ MIESZKANIE!
- DO REMONTU
- ZADŁUŻONE

- Z PROBLEMEM PRAWNYM

ZA GOTÓWKĘ!
TEL: 736-083-054 
(OSOBA PRYWATNA)
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w  1908 roku H. Tiele 
– Winkler regulując 
zaległe powinno-

ści wynikające z  tego zapisu 
oddał gminie kilka hektarów 
ziemi.

Franz winkler
(1803-1851) - właściciel dóbr 
miechowickich, przemysło-
wiec, właściwy twórca potęgi 
rodu Winklerów, z  jego ini-
cjatywy rozbudowano w  sty-
lu angielskiego gotyku pałac 
miechowicki, dla miejscowej 
ludności stworzył park wo-
kół wzgórza Gryca. Po śmierci 
został pochowany w  krypcie 
kościoła św. Krzyża.

Valeska thiele-winkler
(1829-1880) - córka Franza 
Winklera, wyszła za lejtnanta 
armii pruskiej Hugona Thiele, 
dzięki jej zapisowi doszło do 
utworzenia pierwszej fun-
dacji dla biednych i  chorych 
w  Miechowicach tzw. „Vale-
ska- Stift”.

ewa thiele -winkler
(1866-1930) znana jako matka 
Ewa, w  wieku 18 lat przeszła 
na protestantyzm. Niewątpli-
wie na jej postawę wpłynęła 
pobożność matki-katoliczki. 
Od wczesnej młodości była 
wrażliwa na krzywdę in-
nych. Jej ojcem duchownym, 
który wywarł wpływ na jej 
osobowość był pastor Bodel-
schwing z Bielefeld. Stworzył 
on tam znany ośrodek opieki 
„Bethel”. Na Górnym Śląsku 
nie brakowało ubogich i  osie-
roconych dzieci. W 1890 roku 
dzięki jej inicjatywie powstał 
charytatywny ewangelicki 
ośrodek pod nazwą „Ostoja 
Pokoju” (Friedenshort). Stało 
się to możliwe dzięki środkom 
otrzymanym od ojca Huberta 
Tiele – Winkler. Matka Ewa 
i jej współpracownice poświę-
ciły się opiece nad sierotami 
i  dziećmi z  ubogich rodzin. 
Z  tego względu na terenie 
placówki powołano kilka in-
stytucji zajmujących się 
wychowaniem i kształce-
niem dzieci. Diakonise 
mieszkały w  „klaszto-
rze” protestanckim – 
budynku „Ostoi Po-
koju”. Matka Ewa 
środki finansowe 
zdobywała po-
dróżując po całym 
świecie. Na wzór 
miechowicki na 
całym świecie z  jej 

inicjatywy powstało wiele po-
dobnych ośrodków. „Matecz-
ka” mieszkała w  skromnym 
budynku z 1901 roku zwanym 
„Domkiem Matki Ewy”. Jej 
ewangeliczne posługiwanie 
oddaje najlepiej skromny na-
pis umieszczony na jej grobie 
„Ancilla Domini” (Służebnica 
Pańska).

theodor kalide
(1801-1863)- znakomity arty-
sta urodzony w  Królewskiej 
Hucie, był spokrewniony 
z  Winklerami. W  1826 roku 
ówczesny właściciel Mie-
chowic Franz Win-
kler dóbr miecho-
wickich ożenił 
się bowiem 
z  siostrą Ka-
lidego-Alwi-
ną. Dzięki 
temu dla 
r o d z i n y 
Winklerów 
wykonywał 
wiele zamó-
wień. Jedna 
z jego rzeźb wy-
konanych dla 
W i n k l e r a , 
„Bachatan-
ka na pan-
t e r z e ” 

wzbudziła na wystawie 
w Berlinie wiele kontrowersji. 
Kalide jest autorem Madonny 
w kościele św. Krzyża. Na pod-
stawie jego projektu wykona-
no odlew rzeźby zdobiącej (do 
około 1945 roku) fontannę na 
dziedzińcu pałacu miecho-
wickiego. Kilka lat temu do 
Bytomia powrócił odlew wy-
konany według jego projektu 
„Czuwający Lew” stanowiący 
element pomnika poświę-
conego uczestnikom wojny 
francusko-pruskiej z  1870- 
1871. Znaczna część jego dzieł 
została odlana przez gliwicką 
Hutę Żeliwa. Zmarł w  Gliwi-
cach, gdzie zgodnie z  jego ży-
czeniem został pochowany na 
cmentarzu hutniczym.

wlazłowski
chłop miechowicki, uczestnik 
Wiosny Ludów na Śląsku. Nie 
wiadomo czy jest to ten sam 
Wlazlowski, o  którym doku-
menty z  ok. 1860 roku wspo-
minają, że był kupcem i posia-
dał okazały dom przy głównej 
drodze obok tutejszej gospody. 
Na terenie Miechowicw 1848-
1849 nie doszło do żadnych 
większych wystąpień, gdyż 

Winklerowie do-
brze trakto-

wali miej-
s c o w ą 

ludność 
( s a m 

Franz był początkowo górni-
kiem).

paweł Bienek
„rechtór” miechowicki, w mie-
chowickiej szkole zatrudnio-
ny od 1825 roku. Nauczyciel 
ten należał do najdłużej pracu-
jących w  zawodzie (ponad 50 
lat). Co najmniej od roku 1861 
roku piastował funkcję orga-
nisty. Na emeryturę odszedł 
dopiero w  1876 roku. Około 
1872 roku podjął obowiąz-
ki pisarza gminnego. Funk-
cję rektora przejął po nim 
Schmierczny. Urzędnikiem 
gminnym pozostawał do 1886 
roku. Udzielał się także na pa-
rafii. Do swojej śmierci to jest 
do 1888 roku pełnił obowiązki 
organisty i kościelnego. Wiele 
miejsca tej postaci poświęcił 
N. Bonczyk w  swoim poema-
cie „Stary kościół miechowski”

Friedrich wilhelm Grundmann
(1804-1887) - ojciec dzisiej-
szych Katowic, w  latach 40. 
XIX wieku był głównym 
dyrektorem gospodarczym 
Winklerów, w  latach 40. 
XIX wieku wielokrotnie 
bywał w  Miechowicach, 
w  1846 roku sporządził wy-
kaz powinności chłopskich 
z terenów górnych i dolnych 
Miechowic, w  1848 roku 
przyczynił się do uregulowa-
nia kwesti serwitutowych 
na terenie Miechowic. Na-
zwisko Grundmanna poja-
wiało się w  dokumentach 
gminnych jeszcze w  latach 
50. XIX wieku.

ks. norBert Bonczyk (Bonczik, 
Bontzek, Boncyk, Boncek)
(1837-1893) - najbardziej zna-
ny miechowiczanin, urodzo-
ny w rodzinie chłopskiej. Jego 
ojciec Valenty był sztygarem 
w  kopalni „Maria”. Należał do 
tych szczęśliwców, którym 
udało się wzbogacić,wybudo-
wał w  latach 60. XIX wieku 
nowy, solidny budynek obok 
dawnej, drewnianej chałupy. 
Rodzice zostali pochowani 
na cmentarzu przy kościele 
Krzyża św. w  Miechowicach. 
Drewniana chałupa, w  której 
się urodził i  mieszkał została 
wyburzona w  1937 roku.od-
czas studiów w  Bytomiu na-
leżał do różnych organizacji 
polskich.

Do najbardziej znanych 
utworów zalicza się poemat 
„Stary kościół miechowski”. 

Bonczyk napisał też „Górę 
Chełmską” poświęconą 
sanktuarium na Górze św. 
Anny. Bonczyk jest autorem 
wielu utworów poetyckich 
w  jązyku polskim i  niemiec-
kim. W  swoim dorobku po-
etyckim znajdują się pieśni 
związane z  poświęceniem 
nowych kościołów, do któ-
rych on jako administrator 
parafii mariackiej walnie się 
przyczynił. Przez wiele lat 
Bonczyk sprawował funkcję 

wyBitNi MiechowiczaNie 
 kontynuacja ze strony 1, autor: dr adaM kuBacz, zdjęcia udostępnił: jan Hodor
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potĘgi rodu 
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MieJscoweJ 
ludNości 
stworzył 
park wokół 
wzgórza 
gryca.

Franz Von winkler - właściciel miechowic

ks. norBert Bończyk - piewca miechowic
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administratora kościoła pw. 
Wniebowzięcia NMP w  By-
tomiu. Wokół bytomskiej 
parafii rozwinął działalność 
wielu polskich organiza-
cji katolickich, przyczynił 
się też do wzniesienia kilku 
kościołów na terenie ziemi 
bytomskiej. Ich oddziaływa-
nie dotarło nieco później do 
Miechowic. Bonczyk spoczął 
w krypcie kaplicy cmentarza 
Mater Dolorosa w Bytomiu.

józeF Bonczol
(1934-2012) - historyk, archi-
wista, bezpośredni świadek 
zbrodni sowieckiej w  stycz-
niu 1945 roku. Efekty swoich 
wieloletnich badań nad tymi 
wydarzeniami opublikował 
w redagowanej przezeń pracy 
zbiorowej: Ofiary stalinizmu 
na Ziemi Bytomskiej w latach 
1945 – 1956. Dokumentacja 
zbrodni, pod red. J. Drabiny, 
Bytom 1993 („Magazyn By-
tomski IX”). Opublikował tak-

że wielu innych artykułów na 
temat przeszłości i  zabytków 
Miechowic. Do śmierci pra-
cował jako archiwista w  Ku-
rii Diecezjalnej w  Gliwicach. 
W  ostatnich latach kierował 
pracami związanymi z  mi-
krofilmowaniem kościelnych 
zbiorów archiwalnych. Zmarł 
wracając z pracy przed swoim 
domem. W 2014 roku na jego 
cześć nazwano skwer przy 
ulicy Stolarzowickiej.

ks. johann kuBoth
(1856-1920) - długoletni pro-
boszcz kościoła św Krzyża 
w Miechowicach. Wśród pia-
stowanych przezeń godności 
wymienia się funkcję miej-
scowego inspektora szkolne-
go – rzadki przykład sprawo-
wania tego urzędu w tamtym 
okresie (mimo uchylenia po 
1875 roku ustaw antykościel-
nych szkolnictwo znajdowa-
ło sie pod kontrolą państwa). 
W innych dokumentach wy-
mienia się też jako radcę du-
chownego (Geistlicher Rat). 
W każdym razie był on przez 
długi czas stałym członkiem 
zarządu szkolnego (Schul-de-
putation). Walnie przyczynił 
się do otwarcia nowych szkół 
w  Miechowicach. Starał się 
o  sprowadzenie do Miecho-
wic zgromadzenia kamilia-
nów, w celu zwalczania skut-
ków alkoholizmu. Problem 
ten był bardzo poważny na 
terenie Górnego Śląska, zja-
wisko to szerzyło się w  za-
straszającym tempie. Jak 
grzyby po deszczu powsta-
wały kolejne szynki i  karcz-
my. Niestety nie udało się 
ich osadzenie na stałe, człon-
kowie zgromadzenia prze-
nieśli się na Wzgórze Jana 
(na obszarze obecnych Tar-
nowskich Gór), gdzie dzięki 
dotacjom Donnersmarcków 
wybudowano tam klasztor 
wraz z  placówką szpitalną. 
Kuboth sprowadził do Mie-
chowic zgromadzenie elż-
bietanek. Przyczynił się do 
wzniesienia kilku nowych 
świątyń, jak np. w  Karbiu. 
Postać ta cieszyła się szacun-
kiem wśród miechowiczan, 
czego dowodem były uro-
czyste obchody jego 50. uro-
dzin. Kuboth znany był też 
z  poczucia humoru i  ciętych 
kawałów. Na jego cześć zor-
ganizowano jeden z najwięk-
szych festynów połączony 
z  przemarszem członków 
miejscowych organizacji od 

Placu Niepodległości (wów-
czas plac targowy) w  stro-
nę kościoła. Miechowicki 
proboszcz był honorowym 
członkiem wielu organizacji 
miechowickich. Kuboth spo-
czął przy powstałym z  jego 
inicjatywy kościele Świętej 
Rodziny w Bobrku.

walter zilz
(1887-1957) - pastor urodzo-
ny w  Berlinie, do Miechowic 
przybył przed  wojną świato-
wą. Był on pierwszym wika-
rym w Ostoi Pokoju.

Diaspora ewangelicka z  sie-
dzibą w  Miechowicach obej-
mowała zasięgiem 4 wsie. Zilz 
przyczynił się do powstania 
kościoła filialnego w  niedale-
kim Bobrku. Był członkiem 
wielu organizacji, prowadził 
także liczne stowarzyszenia 
ewangelickie. Po śmierci Mat-
ki Ewy w  1930 roku pastoro-
wi przybyły nowe obowiązki. 
Musiał utrzymywać semi-
narium na terenie ośrodka. 
Kolejne utrudnienia pojawiły 
się po 1933 roku, kiedy zglaj-
szachtowano wszystkie sto-
warzyszenia. W  okresie woj-
ny angażował się w  różnych 
instytucjach charytatyw-

nych. W  styczniu 1945 roku 
wraz z  30 siostrami i  dziećmi 
był ewakuowany z  „Ostoi” 
na Zachód. Do kwietnia 1946 
z częścią miechowickiego per-
sonelu przebywał na Dolnym 
Śląsku. Potem musiał jednak 
wyjechać do Niemiec, gdzie 
pracował w różnych ewange-
lickich organizacjach. Zmarł 
w  1957 roku w  Kopenhadze 
podczas dni zorganizowa-
nych przez „Europäischen 
Allianz”. Był także autorem, 
opublikowanej po wojnie 
w  Niemczech Zachodnich 
biografii - Eva Tiele Winkler. 
Blicke in ihr Leben und Wir-
ken.

karl Franz mainka 
(1868-1938)-górnik urodzony 
w  Tarnowskich Górach, od 
1921 roku zamieszkał w  Mie-
chowicach, wybitny folklo-
rysta, badacz miejscowych 
zwyczajów ludowych. Intere-
sował się zbieraniem tekstów 
starych pieśni górniczych. 
Współpracował z  miejsco-
wym oddziałem Wspólnoty 
Roboczej dla Górnośląskiej 
Regionalistyki. Do miejsco-
wej izby regionalnej dostar-
czył wiele eksponatów. Został 
także laureatem nagrody za 
opublikowanie zbioru pieśni 
górniczych. Pracował nad 
opublikowaniem monografii 
Miechowic.

auGustyn Brzenskot
(1879-1958), długoletni na-
uczyciel w  szkole powszech-
nej nr 3, znakomity botanik, 
twórca ogródka szkolnego 
przy miechowickiej szkole 
średniej oraz w  Rokitnicy. 
W  swojej działalności skon-
centrował się na badaniu flo-
ry występującej w Parku Mie-
chowicko- Rokitnickim oraz 
na obszarze ziemi bytomskiej. 
Zaowocowało to stworzeniem 
map parku. W  parku podjął 
także prace nad wytyczeniem 
tras spacerowych. Podsumo-
waniem jego badań była pra-
ca:Blumen im Miechowitzer-
-Rokittnitzer Waldpark ein 
Ausflugsbüchlein mit Wege-
karte.

emil szramek
(1887-1943)-ksiądz urodzony 
w  Królewskiej Hucie, znany 
kolekcjoner dzieł sztuki i  hi-
storyk, w latach 1911-1912 był 
wikarym w Miechowicach.

  Do tematu wrócimy  
w następnych numerach

wyBitNi MiechowiczaNie 
 kontynuacja ze strony 1, autor: dr adaM kuBacz, zdjęcia udostępnił: jan Hodor

ks. johann 
kUboth 
walnie 
przyczynił 
się do otwar-
cia nowych 
szkół w Mie-
chowicach. 
sprowadził 
do Miechowic 
zgroMadzeNie 
elżBietaNek. 
przyczyNił 
siĘ do wzNie-
sieNia kilku 
Nowych świą-
tyń,  cieszył 
siĘ szacuNkieM 
wśród Miecho-
wiczaN.

ks. norBert Bończyk - piewca miechowic

ks. jan kuBoth - proBoszcz w miechowicach, Budowniczy kościołów
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Na szczęście opozycja poszła 
po rozum do głowy i w mia-
rę szybko zakończyła prace 
w  Senacie, co pozwoliło na 
przyjęcie ustawy, na mocy 
której w  ostatnią niedzielę 
czerwca Polacy będą mogli 
skorzystać ze swojego prawa 
wyborczego. Warto także 
pamiętać, iż gdyby rząd i pre-
zydent zgodzili się na formu-
łowaną wcześniej przez PO 
propozycję wprowadzenia 
na rok stanu klęski żywio-
łowej w Polsce, to dzisiaj nie 
tylko nie odbyłyby się żadne 
wybory, ale i żadne obostrze-
nia nie mogłyby być likwido-
wane. 

Czy wie już Pan na kogo odda 
swój głos?
MB:- Tak. Będę głosował na 
Andrzeja Dudę. Moim zda-
niem jest on najlepszym 
kandydatem spośród tych, 
którzy wezmą udział w  wy-
borach. Przez ostatnie 5 lat 
bardzo dobrze reprezento-
wał Polskę, wyróżniając się 
korzystnie na tle większości 
swoich poprzedników.  Pa-
trząc z  pozycji mieszkańca 
Bytomia zwracam jednak 
uwagę na rzecz najistotniej-
szą czyli na wymierne ko-
rzyści, jakie z  prezydentury 
Andrzeja Dudy i  jego bez-
konfliktowych relacji z  rzą-
dem osiąga Bytom.

Porozmawiajmy zatem o  tym. 
O  jakich korzyściach dla Byto-
mia możemy mówić?
MB:- Są to korzyści dwojakie. 
Przede wszystkim możemy 
mówić o  rzece pieniędzy, ja-
kie bezpośrednio do kieszeni 
mieszkańców naszego mia-
sta trafiły za pośrednictwem 
programów społecznych 
typu 500+ czy 300+. Mówi-
my tutaj o  kwotach wręcz 
astronomicznych, bowiem 
od początku funkcjonowa-
nia  programu 500+ byto-
mianie otrzymali ponad 340 
milionów zł! Z kolei program 
„Dobry Start” to kolejne nie-
mal 10 milionów złotych. 
Każdy, kto wychowuje dzieci 
wie, jak duże jest to wspar-
cie. Wsparcie, którego nie 
byłoby, gdyby nie Prezydent 
Andrzej Duda. A przecież nie 
są to jedyne programy spo-
łeczne, jakie wprowadzono 
w ciągu ostatnich 5 lat. Z ini-

cjatywy Prezydenta Andrze-
ja Dudy wprowadzona zosta-
ła 13 emerytura, obniżono 
dla wszystkich podatek PIT, 
a  dla osób do 26 roku życia 
podatek zniesiono w  ogó-
le. Co istotne, zdecydowana 
większość tych pieniędzy 
trafia przecież później na ry-
nek i zostaje wydana w skle-
pach, na bazarach czy w ga-
leriach przyczyniając się do 
wzrostu obrotów w firmach, 

a więc wzbogacając naszych, 
rodzimych przedsiębiorców. 
Sam prowadziłem kiedyś 
działalność gospodarczą, 
konkretnie sklep modelar-
ski, który musiałem po kil-
ku latach zamknąć, właśnie 
z  uwagi na brak wolnej go-
tówki w  kieszeniach klien-
tów. Jestem przekonany, że 
gdyby ówcześnie rządzą-
ca Platforma Obywatelska 
wprowadziła taki program, 
swój „biznes” mógłbym pro-
wadzić do dzisiaj. Niestety 
politycy Platformy czy SLD 
mieli inne priorytety, a  tro-
ska o poprawę bytu Polaków 
do nich nie należała.

Jednakże nie tylko bezpośred-
nio mieszkańcy Bytomia korzy-
stają na dobrej współpracy rzą-
du z  prezydentem Andrzejem 
Dudą. Także samo miasto nie 
może chyba narzekać?
MB:- Zdecydowanie tak. Od 
chwili, gdy w roku 2015 wy-
bory prezydenckie wygrał 
Andrzej Duda nasze miasto 
bezproblemowo pozyskuje 
środki zewnętrzne na wie-
le inwestycji prowadzonych 
dla dobra nas, mieszkańców. 
Przypomnę wielomiliono-
we dofinansowania budowy 
nowego lodowiska, remonty 

i  modernizacje dróg miej-
skich w  Bytomiu, zakupy 
dla bytomskiego szpitala czy 
inwestycje w  sport czy by-
tomską oświatę. Rząd stale 
inwestuje w  Bytom, widać 
zatem jak ważny jest wybór 
właściwych władz nasze-
go kraju, z  prezydentem na 
czele. Przypomnę, iż w  cią-
gu ostatnich  lat  wpływy 
do budżetu naszego miasta 
z  podatków PIT i  CIT, w  po-
równaniu do ostatniego roku 
rządów PO, wzrosły o ponad 
45 milionów złotych! Rów-
nież dzięki Prezydentowi 
Andrzejowi Dudzie, Polacy 
stali się właścicielami grun-
tów, które wcześniej posia-
dali tylko w  użytkowaniu. 
Tak dobrej koniunktury nie 
możemy zaprzepaścić, stąd 
mój apel o głosowanie na An-
drzeja Dudę.

Tę dobrą współpracę widać 
było także w  ostatnim czasie, 
gdy zmagaliśmy się wszyscy 
z pandemią Covid-19.
MB:- To prawda, także i w tym 
przypadku mogliśmy liczyć 
na natychmiastową pomoc 
władz czy spółek Skarbu 
Państwa. Już w  pierwszych 
dniach epidemii Wojewoda 
Śląski przekazał naszemu 

miastu ponad ćwierć milio-
na złotych dla Oddziału Za-
kaźnego bytomskiego Szpi-
tala Miejskiego. Z  rządowej 
Agencji Rezerw Materiało-
wych bez przerwy płynął 
strumień tysięcy maseczek, 
płynów dezynfekujących 
„Orlen”, przyłbic ochronnych 

czy mydła antybakteryjnego.  
Dzięki pomocy Wojewody, 
Szpital Miejski w  Bytomiu 
podpisał także umowę z Fun-
dacją KGHM Polska Miedź, 
dzięki czemu kolejne setki 
tysięcy złotych zostały prze-
znaczone na zakup niezbęd-
nego sprzętu medycznego dla 
tej placówki. W  ramach ko-
lejnego programu rządowe-
go dofinansowanie w kwocie 
350  000 złotych otrzymają 
lub już otrzymały wszystkie 
Domy Pomocy Społecznej 
działające w Bytomiu. Z kolei 
Województwo Śląskie rozpo-
częło realizację projektu pn. 
„Śląskie zdrowie”, z budżetem 
ponad 123 milionów złotych. 
Jak poinformowała mnie 
Izabela Domogała, Członek 
Zarządu Województwa, z tej 
puli zagwarantowano Byto-
miowi 1,5 miliona złotych, 
z przeznaczeniem dla Szpita-
la Miejskiego nr 1 i  jego Od-
działu Zakaźnego. Jak zatem 
widać działamy skutecznie.

Prezydent Andrzej Duda nie-
dawno odwiedził nasze miasto 
i  spotkał się z  bytomianami, 
którzy przyjęli go entuzjastycz-
nie. Czy możemy liczyć, że Pre-
zydent pojawi się w  Bytomiu 
ponownie?
MB:- Oczywiście. Spotkanie 
w  Bytomiu wypadło rewela-
cyjnie i  raz jeszcze dziękuję 
naszym mieszkańcom za 
tak gorące, piękne przyjęcie 
Pana Prezydenta. Jeśli zaś 
chodzi o  kolejne wizyty, to 
jedną z  nich mamy już za 
sobą. Niedawno, w  dniu 5 
czerwca Andrzej Duda go-
ścił w Bytomiu po raz kolej-
ny. Tym razem spotkał się 
z  ratownikami górniczymi 
w  Centralnej Stacji Ratow-
nictwa Górniczego oraz 
otworzył nową strażnicę 
Państwowej Straży Pożar-
nej, wybudowaną w  całości 
z  funduszy Ministerstwa 
Spraw Wewnętrznych i Ad-
ministracji. Jestem przeko-
nany, że Prezydent Andrzej 
Duda odwiedzi Bytom jesz-
cze nie raz, przywożąc nam 
kolejne dobre wiadomości, 
w  jakie dla naszego mia-
sta obfitowała przecież jego 
pierwsza kadencja. Głosuj-
my zatem na rozwój Byto-
mia, głosujmy na Andrzeja 
Dudę!

od początku 
fuNkcJoNowa-
Nia  prograMu 
500+ bytoMia-
nie otrzyMa-
li ponad 340 
Milionów zł! 
z kolei pro-
graM „doBry 
start” to ko-
leJNe NieMal 
10 MilioNów 
złotych

szpital MieJ-
ski w BytoMiu 
podpisał uMo-
wĘ z fuNdacJą 
kghM polska 
Miedź, dziĘki 
czeMu koleJNe 
setki tysię-
cy złotych 
zostały prze-
znaczone na 
zakUp niezbęd-
neGo sprzętU 
MedyczneGo 
dla teJ pla-
cówki 

RozmoWa
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REKLAMA

DLA 
BYTOMIA:
 340 mln zł dla bytomian w ramach 500+ 

 Ponad 10 mln dla rodziców w ramach 300+

 13 emerytura

 15 mln dofinansowania budowy lodowiska

 7,5 mln na drogi w Bytomiu

 45 mln więcej dochodów budżetowych

Obniżenie stawek podatku PIT

 Prawo własności gruntów
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szczypta koloru 
w bytomiu

    kontynuacja ze s. 1

Młodzi i niezależni artyści 
wyrażają poprzez nią swoje 
stanowisko wobec danego 
zjawiska. Warto podkreślić, 
iż od roku 2009 organizo-
wane są oficjalne festiwale, 
wspierane przez miejskie sa-
morządy, jak np. Street Art 
Doping w Warszawie czy  
Monumentalart w Gdańsku, 
a imprezy tego rodzaju pącz-
kowały w kolejnych latach. 
W licznych publikacjach 
podkreślone zostały walory 
street artu jako pełnowar-
tościowej, poza galeryjnej 
sztuki. W 2010 roku Elżbieta 
Dymna i Marcin Rutkiewicz 
wydali album „Polski street 
art.” - przegląd współczesnej 
sztuki ulicy, od działań nie-
legalnych i anonimowych 
po projekty czysto galeryj-
ne. Dwa lata później ta sama 
para autorów opublikowała 
„Polski street art. Część 2. 
Między anarchią a galerią”, 
zawierający rozmowy z arty-
stami, objaśnienia głównych 
pojęć i omówienia najczęściej 
występujących problemów. 
Te publikacje ugruntowały 
status street artu jako prawo-
mocnej sztuki.
Także w Bytomiu prężnie 
rozwija się ten odłam sztuki. 

„Szczypta koloru” to inicjaty-
wa próbująca zmierzyć się z 
szarą rzeczywistością bytom-
skiego otoczenia. Jak mówią 
osoby zaangażowane w akcję: 
Mamy na celu zagospodaro-
wanie w artystyczny sposób 
wspólnej przestrzeni. Szuka-
my nowatorskich rozwiązań 
na tworzenie murali i graffiti, 
które odmienią wizerunek 
miasta nadając mu barw. 
Sprawiamy, że przestrzeń, w 
której funkcjonujemy staje 
się przyjemniejsza dla oka. 
Wspieramy lokalnych arty-
stów, którzy chcą się realizo-
wać i wyrażać poprzez sztukę 
uliczną w szeroko pojętym 
aspekcie malowania.
W projekcie „Szczypta Koloru” 
młodzi artyści upatrują szan-
sę na wsparcie rewitalizacji 

miasta, które stara się o popra-
wę swojego wizerunku. Jak 
mówią: Naszymi działaniami  
mogą zostać objęte elemen-
ty zewnętrzne budynków, 
takie jak charakterystyczna 
zabudowa miejska z rozle-
głymi ścianami idealnymi na 
murale, obiekty użytku pu-
blicznego, budynki prywat-
ne itp. Co istotne inicjatywa 
bytomian zyskała już popar-
cie wielu osób związanych z 
działalnością na rzecz miasta. 
Pośród nich wymienić należy 
między innymi Aleksandrę 
Prajs, szefową Biura Promocji 
Miasta dzięki której wparciu 
powstał nasz  barwny pro-
jekt oraz  radnych Krzysztof 
Gajowiak, Michał Misiaszek i 
Maciej Bartków, Pani senator 
Halinie Bieda  czy Mariusz Ta-

zbir i wydawana przez niego 
„Gazeta Miechowic”.
Wychodzimy z własną inicja-
tywą, szukamy sponsorów i 
obiektów nadających się do 
metamorfozy. Gorąco liczy-
my na wsparcie ze strony 
władz miasta. Poszukujemy 
także wparcia ze strony osób 
prywatnych czy firm. Jesteś 
zainteresowany współpra-
cą? Z chęcią wysłuchamy 
Twojej propozycji. Chętnie 
przyjmujemy wsparcie także 
w postaci materiałów i farb. 
Nasza działalność obejmuje 
także starania o otrzymanie 
pozwoleń na działania przez 
nas wykonywane – mówi 
Sławek, koordynator i jeden 
z pomysłodawców projektu 
„Szczypta Koloru”. Jak dodaje 
-  w ubiegłym roku wspólnie 

z artystą /Simone/ zrealizo-
waliśmy malowanie murali 
wraz z MDK2 w Bytomiu 
Karbiu. Dzięki współpracy z 
Panią Joanną Prus-Kaczkow-
ską dla dzieci i młodzieży 
zostały pomalowane ściany 
boiska należącego do MDK2 
i jego najbliższa okolica. W 
tym roku stworzyliśmy wraz 
z Jakubem Buchała graffiti 
obok marketu Dino przy uli-
cy Konstytucji w Karibu. Nie 
chcemy zdradzać które miej-
sca już niebawem nabiorą 
koloru.  
Warto w tym miejscu wspo-
mnieć także o innych dzie-
łach bytomskich artystów. 
Od 2014r  zdobi nasze miasto 
imponujący mural przy ulicy 
Strażackiej (vis a vis dawnej 
Komendy PSP), stworzony 

przez duet   Koniuszy /Camej, 
prace Łukasza można obej-
rzeć oraz kupić na stronie 
https://www.etsy.com/shop/
Koniuszy
Wspaniałe ilustracje ozda-
biające między innymi  
betonowe szare mury w 
Zespole Krajobrazowo-Przy-
rodniczym „Żabie Doły”. 
Cześć z nich została wyko-
nana w ramach rewitalizacji 
przez firmę  /Dean Tattoo/, 
która cały czas działa na 
rzecz poprawy wizerunku 
miasta. Od kilku miesięcy z 
inicjatywy właścicielki stu-
dia Ani (Bu) realizują projekt 
charytatywny #wdobrym-
kolorze w ramach którego 
przyprawili szczyptą koloru 
kolejne ściany w przestrzeni 
publicznej a także przedszko-
le przy ul. Wrocławskiej i ul. 
Sądowej.
Wszyscy, którzy chcieliby 
wesprzeć naszych lokalnych 
artystów mogą zostawić far-
by w Dean Tattoo przy ul. 
Moniuszki 26a/001,   MDK nr 
2 na Karbiu  i Hali Sportowej 
w Miechowicach (ul. Stola-
rzowicka 19). Z organizato-
rami akcji „Szczypta Koloru 
można kontaktować się pod 
numerem telefonu 506 961 
966, a także znaleźć na Face-
booku /Szczypta Koloru/.

zagadki Gór Sowich, le-
genda „złotego pocią-
gu” czy poszukiwania 

Bursztynowej Komnaty od 
dekad pobudzają wyobraźnię 
kolejnych historyków, bada-
czy i czytelników. W licznych 
zachowanych dokumentach 
archiwalnych, oprócz takich 
głośnych spraw „skarbo-
wych”, odnaleźć można rów-
nież informacje na temat sze-
regu innych pasjonujących 
historii, o  których wcześniej 
pisano niewiele lub w  ogóle 
je pomijano.
Ich tropem postanowił po-
dążyć Maciej Bartków. Pro-
wadząc wieloletnią kwe-
rendę archiwalną, odnalazł 
dziesiątki zapomnianych 
przez dekady akt. Dotyczą 
one w  równej mierze poszu-

kiwań skarbów jak i  prób 
wyjaśniania innych tajemnic 
z  czasów II wojny świato-
wej. Szesnaście spraw, jakie 
opisano w  książce, przybliża 
między innymi tajemnicę 
zaginionej kolekcji dzieł sztu-
ki Muzeum Górnośląskiego 
w  Bytomiu, zagadkę walizki 
pewnego francuskiego kon-
sula, historię pierwszych 
fotografii wykonanych 
w  obozie Gross-Rosen, losy 
kapo z  obozu w  „Riese” czy 
kradzież kabli z  walimskich 
sztolni w Górach Sowich. Au-
tor przedstawia też ciekawe 
fakty związane z poszukiwa-
niami Bursztynowej Komna-
ty czy historią skarbu Hansa 
Franka. To wszystko, zobra-
zowane szeregiem niepubli-
kowanych wcześniej doku-

mentów i  fotografii sprawia, 
że „Akta skarbów” to książka 
zdecydowanie warta uwagi.

książka do nabycia w  Anty-
kwariacie u  Andzików w  pro-
fort Centrum

zapoMNiaNa historia: akta skarBów
Recenzja | Maciej Bartków, Nowości

oj 

Sztuka



str. 11 Bytom - Miechowice, czerwiec 2020, nr 1 (14)
www.GazetaMiechowic.pl  

b y t o m s k a

hala sportowa w Miechowicach 
kontynnuacja ze strony 1

Rozmawiamy z  Januszem 
Bujakiem, współwłaścicie-
lem Hali Sportowej w  Mie-
chowicach.
 
Bardzo interesujące miejsce 
i pomysł. 
jB:- Tak, obiekt stał przez do-
brych parę lat nieużytkowa-
ny, więc wpadliśmy na po-
mysł zrobienia czegoś,  czego 
brakuje w  Miechowicach, 
czyli przestronnej siłowni, 
klubu fitness, centrum spor-
tów walki,  miejsca do gry 
w  tenisa stołowego. Mamy 
tutaj doskonałe warunki, do 
dyspozycji halę o powierzch-
ni ok. 300 metrów, wyso-
ką, doświetloną, doskonale 
wentylowaną, z miejscem na 
zajęcia grupowe i  indywidu-
alne. Przed obiektem są miej-
sca do parkowania, do tego 
jest łatwy dojazd i dostęp.

Czyli, poza tym czym Państwo 
dysponujecie, można prowadzić 
tu także zajęcia indywidualne?
jB:- Oczywiście jest możli-
wość wynajęcia sali na godzi-
ny do zajęć prowadzonych 
przez niezależnych trene-
rów, indywidualnych osób 
oraz grup poszukujących 
miejsca do ćwiczenia, jak 
akrobatyczne,          tanecz-
ne, sekcji sportów walki, za-
baw dla dzieci itp. Jesteśmy 
otwarci na współpracę ze 

wszystkimi chętnymi.

Rozumiem, że obiekt musiał zo-
stać przystosowany do nowych 
warunków?
jB:- Potrzebny był gruntow-
ny remont, aby go dostoso-
wać do nowego przeznacze-
nia, też sportowego, ale nie 
szkolnego tylko ogólnodo-
stępnego.  Jeszcze pozostało 
trochę do zrobienia, zwłasz-
cza elewacje, ale wnętrze 
mamy już wyremontowane, 
kolorowe z  pełnym wyposa-
żeniem sportowym. Aby za-
pewnić jak największy kom-
fort ćwiczącym, posiadamy 
niezależne szatnie dla Pań 
i Panów.

Czym sala na tę chwilę dyspo-
nuje z  wyposażenia sportowe-
go? Widzę tutaj dużo sprzętu 
fitness i nawet worki treningo-
we.
JB:- Na sali mamy w  tej 
chwili około 40 stanowisk 
do ćwiczenia. Są to bieżnie 
płaskie i  górska, vibro max, 
rowerki magnetyczne, or-
bitreki, steppery z  linkami 
i  rączkami, atlas wielofunk-
cyjny, ławeczka do wyci-
skania, sztangielki, ławeczki 
i  uchwyty na ścianach do 
ćwiczenia mięśni brzucha, 
drążki do podciągania, porę-
cze do pompek, dipów, ma-
terace gimnastyczne oraz 

drobny sprzęt typu piłki, ska-
kanki, a  także dysponujemy 
stołami do tenisa stołowego, 
które są cały czas rozstawio-
ne na sali i dostępne dla osób 
na godziny w dowolnym mo-
mencie. Do tego są jeszcze 
worki treningowe „Bushido” 
- od najcięższych, po worki 
do MMA - oraz wielka grusz-
ka bokserska. Można także 
ćwiczyć wszelakie ćwiczenia 
na drabinkach gimnastycz-
nych. 

Z  tego co zauważyłem nie ma 
tutaj ciężkiego sprzętu dla mu-
skularnych mężczyzn do pod-
noszenia dużych ciężarów.
jB:- Dobrze Pan zauważył, 
sprzęt siłowy jest typu „lek-
kiego” nastawiony raczej na 
kobiety, na ćwiczenia aero-
bowe i  ogólnorozwojowe, 
typu fitness, niż dla osób 
chcących dźwigać wielkie 
ciężary, gdyż tego tutaj ce-
lowo nie mamy. Są obiekty 
o  takim nastawieniu nato-
miast podobnych do naszego 
jest deficyt. Celujemy w inną 
grupę klientów.

Posiadacie także specjalne 
oferty dla dzieci, seniorów 
i osób niepełnosprawnych?
jB:- Zauważyliśmy, że bra-
kuje obiektów sportowych 
właśnie dla „zwykłych” osób, 
a  zwłaszcza dla nieco doj-

rzalszych, gdzie w  spokoju 
będą mogli ćwiczyć ma mia-
rę swoich nierzadko małych 
możliwości, stąd nasza oferta 
szczególnie jest kierowana 
właśnie do tych osób. Zamysł 
się sprawdził, gdyż przycho-
dzi do nas wiele osób w star-
szym wieku, aby poćwiczyć, 
aby być w  dobrej formie, 
chwaląc właśnie za świetny 
pomysł że takiego miejsca 
im brakowało. Mogą się tu-
taj spotkać, porozmawiać, 
po prostu być aktywnym, co 
jest bardzo ważne. Mamy 
przygotowaną specjalną 
ofertę cenową dla emerytów 
i  rencistów oraz osób nie-
pełnosprawnych ruchowo.                                                                          
Zapraszamy także kobiety 
w każdym wieku, gdyż mają 
tutaj sprzęt do wszelkich 
ćwiczeń aerobowych i  ogól-
norozwojowych. Dla dzieci 
i  młodzieży także posiada-
my specjalną ofertę cenową 
i karnety.

Wspominał Pan o  centrum 
sportów walki.
jB:- Tak, tworzymy takie cen-
trum, wszystko zależy od 
zainteresowania osób które 
chcą się rozwijać w tym kie-
runku, chcielibyśmy stwo-
rzyć grupy dla rożnych po-
ziomów, odmian, kategorii 
wiekowych, dlatego  zapra-
szamy i  zachęcamy do zapi-

sania się na zajęcia sportów 
walki judo, ju-jitsu, bu-jit-
su, samoobrony, dla kobiet 
i  mężczyzn prowadzonych 
przez instruktorów danego 
stylu w  wybranych dniach 
grupowe treningi.
Współpracujemy z  instruk-
torami posiadającymi stopnie 
mistrzowskie, z  wieloletnim 
doświadczeniem, gościliśmy 
także prowadzącego zajęcia 
wielokrotnego mistrza Świa-
ta i Polski w kickboxingu.

Czy można u Was wynająć salę, 
gdybym np. chciał sam popro-
wadzić jakieś zajęcia?
jB:- Jak najbardziej. Jesteśmy 
zainteresowani współpra-
cą z  trenerami lub szkołami, 
którzy poszukują miejsca do 
prowadzenia zajęć sporto-
wych, treningów, chcieliby 
prowadzić sami na swój roz-
rachunek zajęcia wynajmu-
jąc tylko powierzchnię sali.

Czyli można wejść z ulicy i wy-
nająć salę na godziny lub kupić 
jednorazową wejściówkę i  po-
grać np. w tenisa stołowego?
jB:- Można jak najbardziej, 
przyjść ze znajomą osobą, 
wynająć stół i pograć, można 
też korzystać ze wszystkiego 
co jest dostępne na sali, ale le-
piej zakupić karnet miesięcz-
ny i chodzić dowolnie często 
i   bez ograniczeń czasowych.                                                          

Organizujemy też co jakiś 
czas lokalny turniej tenisa 
stołowego .

Jak z umowami klubowymi? Czy 
są jakieś zobowiązania? Gdyż 
w  wielu klubach takowe obo-
wiązują. 
jB:- Nie ma żadnych, nie 
mamy umów zobowiązu-
jących jak w  innych siłow-
niach i klubach, u nas klient 
może po wygaśnięciu mie-
sięcznego karnetu po prostu 
go nie przedłużać lub zrobić 
przerwę sobie i ponownie go 
aktywować zgodnie ze swo-
imi potrzebami, może w każ-
dej chwili zrezygnować, my 
niczego nikomu nie narzu-
camy.

Wspomnę na koniec jeszcze 
że salę można wynajmować 
nie tylko na zajęcia sportowe, 
ale także na imprezy i spotka-
nia. Mieliśmy już tutaj komers 
szkoły podstawowej, imprezy 
urodzinowe, zebrania, odby-
wają się giełdy zwłaszcza cy-
klicznie w  co drugi weekend 
miesiąca Śląska Giełda Mo-
delarska na którą serdecznie 
także zapraszamy.

Tel. kontaktowy do nas na 
„Hala Sports”: 510-075-733 
lub 505-382-100
Zapraszamy wszystkich 
chętnych na salę!

RozmoWa / RozWój JaNusz BuJak
WspółWłaściciel „hala sports”

wynajem sali
na imprezy okolicznościowe, zawody, zeBrania, konwencje, występy, zaBawy karnawałowe, 
warsztaty,  spotkania, urodziny, osiemnastki, komersy, studniówki, komunie, wesela
MożLIwość zoRgAnIzowAnIA kAteRIngu I obSługI, dekoRACjI PoPRzez fIRMy zewnętRzne, wSzyStko do uzgodnIenIA IndywIduALnIe.
wIęCej InfoRMACjI Pod nuMeReM Pod nuMeReM teLefonu 505-382-100
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kRonika policyjna

zatrzymany złodziej 
elektronarzędzi
Mundurowi z  I  komisaria-
tu zatrzymali 26-letniego 
złodzieja. Mężczyzna został 
ujęty na gorącym uczynku 
przez pracownika sklepu. Ra-
buś skradł elektronarzędzia 
warte prawie 600 zł. Teraz 
grozi mu do 5 lat więzienia.
W  sobotę rano pracownik 
sklepu jednego z bytomskich 
marketów na obrzeżach mia-
sta zauważył, jak mężczyzna 
kradnie elektronarzędzia. 
Złodziej natychmiast został 
ujęty, a  o  zdarzeniu zostali 
powiadomieni mundurowi 
ze Stolarzowickiej. Łupem 
26-latka padła szlifierka 
kątowa warta prawie 600 
złotych. Towar odzyskano. 
Mieszkaniec Bytomia został 
zatrzymany.

Fałszywi policjanci w areszcie
Bytomscy kryminalni za-
trzymali pięciu oszustów, 
którzy podszywając się pod 
policję, wyłudzili ponad 300 
tys. złotych. Sprawcy działali 
na terenie województwa ślą-
skiego. Kryminalni z komen-
dy od kilku miesięcy praco-
wali nad sprawą oszustów 
działających metodą na tzw. 
„policjanta”. Schemat działa-
nia przestępców zazwyczaj 
był ten sam. Do osób star-
szych lub samotnych dzwo-
nił fałszywy funkcjonariusz 
policji, który informował, że 
ich konto bankowe jest za-
grożone. Właściciel miał wy-
płacić wszystkie pieniądze 
z  konta, a  następnie pozosta-
wić je we wskazanym przez 
oszustów miejscu. W ten spo-
sób sprawcy wyłudzili ponad 

300 tys. złotych. W czwartek 
bytomscy śledczy zatrzymali 
do sprawy 5 osób. Wszyscy 
to mieszkańcy Zabrza w wie-
ku od 19 do 40 lat. Mężczyź-
ni usłyszeli zarzuty udziału 
w  zorganizowanej grupie 
przestępczej zajmującej się 
popełnianiem oszustw, jak 
również zarzuty dotyczą-
ce dokonywania samych 
oszustw na szkodę starszych 
osób. Podczas przeszuka-
nia mieszkań podejrzanych 
mundurowi zabezpieczyli 
gotówkę, złotą biżuterię, tele-
fony, a także samochody. Sąd, 
na wniosek prokuratury, za-
stosował wobec całej piątki 
środek zapobiegawczy w po-

staci tymczasowego 3-mie-
sięcznego aresztu. Grozi im 
od 8 do 12 lat więzienia.

sprzedał narkotyki małoletniej
Dozór policyjny, poręczenie 
majątkowe oraz zakaz opusz-
czenia kraju to środki zapo-
biegawcze, które zastosował 
prokurator wobec 22-letnie-
go dilera. Mężczyzna odpo-
wie za udzielenie narkoty-
ków osobie małoletniej. Grozi 
mu do 10 lat więzienia.
Kryminalni z  komisariatu 
w  Szombierkach jakiś czas 
temu zatrzymali 16-latkę 
z  narkotykami. Śledczy na-
tychmiast przystapili do 
poszukiwania osoby, która 

sprzedała środki odurzające 
małoletniej. W  środę poli-
cjanci zatrzymali do sprawy 
22-letniego mieszkańca By-
tomia. Mężczyzna trafił do 
policyjnego aresztu. Wczoraj 
usłyszał zarzut, do którego 
się przyznał małoletniej grozi 
mu do 10 lat więzienia.

policyjny dozór za posiadanie 
narkotyków
Policjanci z  bytomskiej ko-
mendy zatrzymali 31-latka, 
która ukrywała narkotyki 
w  mieszkaniu. Stróże prawa 
przejęli ponad 36 gramów 
amfetaminy oraz ponad 
gram marihuany. Mężczyzna 
usłyszała już zarzuty. Pro-

kurator objął go policyjnym 
dozorem. Grozi mu do 3 lat 
więzienia.
W  minioną sobotę krymi-
nalni z  bytomskiej komendy 
prowadzili działania prze-
ciwko przestępczości narko-
tykowej. Wynikiem ich pra-
cy było zatrzymanie 31-latka. 
Mężczyzna w  swoim miesz-
kaniu ukrywał narkotyki. 
Stróże prawa przejęli ponad 
36 gramów amfetaminy 
oraz ponad gram marihuany. 
Mężczyzna usłyszał już za-
rzuty. 

kryminalni przejęli narkotyki
Kara 10 lat więzienia grozi 
33-latkowi, który w  swoim 
miejscu zamieszkania posia-
dał narkotyki. Mężczyzna 
został zatrzymany w  czwar-
tek. Kryminalni z  komendy 
przejęli prawie 125 gramów 
amfetaminy. Decyzją pro-
kuratora zatrzymany został 
objęty policyjnym dozorem. 
Teraz odpowie przed sądem.
Kryminalni z  komendy, pro-
wadząc działania przeciwko 
przestępczości narkotyko-
wej, zatrzymali 33-latka. 
Mężczyzna został zatrzyma-
ny w swoim miejscu zamiesz-
kania, gdzie ukrywał narko-
tyki. Stróże prawa przejęli 
amfetaminę, z  której można 
uzyskać 1250 działek diler-
skich. Czarnorynkowa war-
tość przejętego narkotyku to 
około 5 tys. zł. Bytomianin 
trafił do policyjnego aresztu. 
Śledczy przedstawili mu już 
zarzut. 

policyjny dozór i 15 tys. zł. 
Grzywny za złamanie zasad 
kwarantanny

42-letni mieszkaniec Byto-
mia będąc osobą zakażoną, 
zlekceważył zasady kwaran-
tanny domowej. Mężczyzna 
został zatrzymany i  noc 
spędził w  policyjnej celi. 
Decyzją prokuratora został 
objęty policyjnym dozo-
rem. Teraz odpowie przed 
sądem. Za to przestępstwo 
grozi mu do 5 lat więzie-
nia. O  zdarzeniu mundu-
rowi powiadomili również 
inspektora sanitarnego, 
który nałożył na nieodpo-
wiedzialnego mieszkańca 
Bytomia grzywnę w  wyso-
kości 15 tys. zł.icyjny dozór 
i  15 tys. zł. grzywny za zła-
manie zasad kwarantanny

uwaGa!!! oszust wyłudził 
oszczędności
Pracownik administracji, 
wodociągów, funkcjona-
riusz Policji, czy wnuczek - 
to tylko kilka metod, jakimi 
posługują się sprawcy doko-
nujący kradzieży i  oszustw 
na szkodę osób starszych. 
Apelujemy o  rozwagę. Nie 
dajmy się oszukać!

Do mieszkania 85-latka 
przy ul. Wrocławskiej za-
dzwonił mężczyzna po-
dający się za policjanta. 
Mężczyzna w  rozmowie 
przekonał seniora, aby ten 
na potrzeby prowadzonego 
śledztwa przelał na wska-
zane konto pieniądze. By-
tomianin zaufał rozmówcy 
i  zrobił, jak prosił oszust. 
W  ten sposób stracił 48 
tys. złotych oszczędności. 
Dopiero po pewnym czasie 
senior zorientował się, że 
został oszukany.

ponownie apelujemy!
Prawdziwi policjanci, funkcjonariusze CBŚP, czy prokuratorzy NIGDY nie infor-
mują o prowadzonych przez siebie sprawach telefonicznie. Nigdy też nie proszą 
o przekazanie, czy przelanie na podane konto pieniędzy jako „dowodu w sprawie”, 
czy podanie danych umożliwiających dostęp do naszego konta. Aby się w tym upew-
nić, zawsze możemy zadzwonić do instytucji, którymi przedstawicielami rzekomo 
mają być.

komputery - laptopy
sprzedaż i naprawa

rozBudowa i modernizacja komputerów,
instalacje systemów operacyjnych, oproGramowanie

teleFony Gsm - serwis
Bytom - miechowice, pawilon, ul. Bławatkowa 1

tel.: 32 281-42-55 505-382-100


